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PROCES-VERBAL nr. 03 

al ședinței ordinare a Consiliului raional Hîncești 

mun.Hîncești 

din 06 iunie  2025   

Total membri ai Consiliului           33 

Prezenți       28 

Absenți     5  Țurcan Grigore, Conovalciuc Artur, Pitușcanu Olga, Șandrovschi 

Constantin, Colţa Vasile 

Absenți: 0 

Absenți motivați: 0 

La ședință au participat: 

• dl Iurie LEVINSCHI, Președintele raionului; 

• dl Dimitri VARTIC, Vicepreședintele raionului Hîncești; 

• Dna Aliona GRIGORAȘ, Vicepreședintele raionului Hîncești; 

• șefi ai serviciilor subordonate Consiliului. 

 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Doamnelor şi Domnilor consilieri! 

Onorată asistenţă! 

 În temeiul art. 45.  alin. (2) din Legea privind administrația publică locală am 

emis dispoziția nr.69-d din 26 mai 2025 cu privire la convocarea ședinței ordinare a 

Consiliului raional. 

 Conform art.19 alin. (2) din Legea menţionată, şedinţa consiliului local este 

deliberativă dacă la ea sunt prezenţi majoritatea consilierilor aleşi. 
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 Din 33 de consilieri aleşi, la şedinţa de astăzi sunt prezenţi __28_. 

 Ce propuneri sunt referitor la începerea lucrărilor şedinţei? 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: De început. 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Este propunerea de a începe lucrările 

şedinţei. 

  

     Cine este pentru această propunere vă rog să votaţi. 

     Pro __28___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului: Unanim PRO. Şedinţa se consideră 

deschisă. 

Pentru onorarea drapelului Republicii Moldova vă rog să vă ridicaţi. 

 Vă mulţumesc, rog să luaţi loc. 

 La şedinţa de astăzi asistă: 

- şefi ai serviciilor descentralizate şi desconcentrate,  

- reprezentați din cadrul autorităților publice locale de nivelul unu. 

 

        Potrivit art. 16 alin. (7) al Legii privind administraţia publică locală consiliul 

alege prin vot deschis, cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, pentru durata unei 

şedinţe, un preşedinte care o prezidează.  



Vă reamintesc,  că la şedinţa din 04 Aprilie  2025, dna MOROȘANU Nicoletta a 

fost desemnat să semneze procesul-verbal şi deciziile în cazul în care Preşedintele 

şedinţei va fi în imposibilitate de a le semna.  

          Cine este pentru această propunere vă rog să votaţi. 

     Pro __28___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Unanim PRO. Potrivit articolului 

menţionat mai sus (art.16) preşedintele şedinţei este asistat de secretarul consiliului.  

 

Rog președintele să preia conducerea ședinței consiliului, asistat de secretarul   

consiliului raional. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:  Stimați colegi, bună ziua. 

Potrivit legii, secretarul Consiliului  întocmește procesul-verbal.   

Este necesar să alegem secretariatul ședinței care va fi responsabil de numărarea 

voturilor în ședință. Se propune ca să fie ales din 3 persoane. 

Cine este pentru această propunere vă rog să votaţi. 

     Pro __28___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:   Unanim, mulțumesc. Rog să 

înaintați 3 candidaturi.  

 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Păpușă Vera. 

LOGHIN Anatolie, consilier raional: Roșculeț Victor. 

LAMBOS Elena, consilier raional: Loghin Anatolie. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:   Cine este pentru această 

componență nominală Vă rog, votați. 

 

     Pro __28___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:   Unanim, mulțumesc. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:   Stimaţi consilieri, pentru 

desfăşurarea şedinţei în mod organizat propun să aprobăm un regulament al şedinţei 



de astăzi. Pentru raportarea chestiunii până la 5 minute; pentru întrebări şi propuneri 

până la 7 min.  

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

     Pro __28___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _04_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _1_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:   Unanim, mulțumesc. Deasemeni, 

stimaţi colegi, pentru asigurarea ordinii în cadrul şedinţei rog să deconectaţi 

telefoanele. Pentru şedinţa Consiliului de astăzi se propune proiectul ORDINII DE 

ZI pe care îl aveţi în faţă.  

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:   Avem astăzi de examinat 25 de 

proiecte de decizie, cu 2 proiecte suplimentare: 

-  Cu privire la aprobarea și solicitarea finanţării din partea Consiliului 

Judeţean Iași (România) pentru susţinerea proiectului „Reparația Holului 

Casei raionale de Cultură din municipiul Hîncești” și garantarea 

contribuţiei de către Consiliului raional   

 

- Cu privire la acceptarea finanţării din partea Consiliului Judeţean Iași 

(România) pentru susţinerea proiectului „Reparația Holului Casei raionale 

de Cultură din municipiul Hîncești” și garantarea contribuţiei de către 

Consiliului raional 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Doamna președinte, vreau să 

informez că retrag proiectul de decizie cu numărul 24. În comisiile de specialitate au 

fost retrase. 



MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:   Dacă proiectul a fost retras și 

anume proiectul 03/24 Cu privire la aprobarea proiectului de formare prin 

combinare a sectorului de teren cu numărul cadastral 5301110.001   

respectiv  sub numărul 03/24 se va examina proiectul suplimentar cu  nr.03/26 Cu 

privire la aprobarea și solicitarea finanţării din partea Consiliului Judeţean Iași 

(România) pentru susţinerea proiectului „Reparația Holului Casei raionale de 

Cultură din municipiul Hîncești” și garantarea contribuţiei de către Consiliului 

raional  și respectiv sub numărul 03/25 se va examina proiectul suplimentar cu 

nr.03/27 Cu privire la acceptarea finanţării din partea Consiliului Judeţean Iași 

(România) pentru susţinerea proiectului „Reparația Holului Casei raionale de 

Cultură din municipiul Hîncești” și garantarea contribuţiei de către Consiliului 

raional 

- și proiectul  privind desemnarea unui consilier  să fie examinat cu  nr.03/26 

 

MORARU Anatolie, consilier raional : Pot să întreb, Dle președinte care este 

motivul retragerii proiectului ? 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Mai este necesar de lucrat. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propun să trecem la ordinea de zi.   

Cine este pentru aprobarea ordinii de zi, poftim votați? 

 

Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

          Pro _24_, împotrivă ___0__, s-au  abținut __3_  

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi 

PDCM- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __1_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __1_ voturi 

Notă: consilierii raionali Gajiu Vasile, Moraru Ion, Ioniță Sergiu s-au abținut. 

ORDINEA DE ZI PROPUSĂ: 



1. Cu privire la atribuirea unui mandat de consilier în Consiliul raional Hîncești 

      Raportor: dna Elena MORARU TOMA, Secretarul Consiliului Raional 

2. Cu privire la corelarea bugetului raional aprobat pentru anul 2025 cu Legea 

bugetului de stat pentru anul 2025 

                      Raportor: Galina ERHAN, Șef Direcția Generală Finanțe 

3. Cu privire la efectuarea unor modificări şi completări în bugetul raional pentru 

anul 2025  

                      Raportor: dna Galina ERHAN, Șefa Direcția Generală Finanțe 

4. Cu privire la organizarea odihnei de vară a copiilor și adolescenților în 

sezonul estival 2025 

     Raportor: dna Valentina TONU, Șefa Direcției Învățământ  

 

5. Cu privire la aprobarea acordului privind transmiterea în folosința gratuită 

a echipamentului TIC din administrarea Ministerul Educației și Cercetării în 

administrarea Direcției Învățământ Hîncești, gestiunea IP LT 

„M.Sadoveanu” și IP LT „Șt.Holban” pentru a fi utilizată doar în scopuri 

educaționale 

     Raportor: dna Valentina TONU, Șefa Direcției Învățământ  

 

6. Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la mijloace fixe aflate în 

folosinţa I.P. Gimnaziul „Mihai Viteazul din mun.Hînceşti” 

          Raportor: dna Lidia DOROJUC, Directoare I.P. Gimnaziul Mihai Viteazul 

Hînceşti 

7. Cu privire la normele specifice ale Î.M. „Centrul Stomatologic  Hîncești” 

                  Raportor: Constantin MOCANU, Director-interimar IM Centrul 

Stomatologic  Hînceșt 

 

8. Cu privire la reprtizarea profitului net al  Î.M. „Centrul Stomatologic  

Hîncești” 

                  Raportor: Constantin MOCANU, Director-interimar IM Centrul 

Stomatologic  Hîncești 

 

9. Cu privire la examinarea Raportului de activitate a Direcției Cultură și 

Turism pentru anii 2024-primul semestru 2025 

Raportor: dna Mariana JALBĂ, Șefa Direcției Cultură și Turism 

 

10.  Cu privire la rezultatele obținute in sectorul agrar pentru prima jumătate 

a anului 2025, gradul de pregătire a combinelor și inventarului agricol  

pentru recoltarea culturilor de grupa întâi, precum și asigurarea securităţii 

antiincendiare 

              Raportor: dl Efim MORARU, Șef  Direcţia Agricultură şi Alimentaţie  



11. Cu privire la aprobarea listei beneficiarilor de locuinţe sociale în locaţiune 

  Raportor: dl Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme 

de Secretariat și Protocol 

 

12. Cu privire la activitatea I.P. “Centrul Raional de Tineret Hîncești” 

pentru anul 2024 

              Raportor: dl Ion CROITORU, Director (șef) I.P. “Centrul Raional de 

Tineret Hîncești”  

 
13. Cu privire la încetarea raportului de serviciu al Șefului 

(director) IP Centrul Raional de Tineret Hîncești 
                 Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

 
14. Cu privire la transmiterea unor bunuri și active  proprietatea publică a 

raionului Hîncești din administrarea Aparatului Președintelui în 

administrarea Direcției Cultură și Turism Hîncești  

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 

15. Cu privire la  transmiterea unor bunuri și active  proprietatea publică a 

raionului Hîncești din administrarea Aparatului Președintelui în 

administrarea IMSP „Centrul de Sănătate Hîncești” 

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 

 

16. Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la mijloace fixe aflate în 

folosința Aparatului Președintelui Consiliul raional Hîncești 

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 

 

17. Cu privire la desemnarea candidaturilor membrilor pentru constituirea 

organelor electorale 

          Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

 

18. Cu privire la modificarea Deciziei nr. 07/25 din 17 decembrie 2024 “Cu 

privire la aprobarea Programului de întreținere și reparație a drumurilor 

publice pentru anul 2025” 

            Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie 

Comunală și Drumuri 

19. Cu privire la aprobarea acordului pentru efectuarea lucrărilor de reparație 

capitală într-un dormitor și o cameră de baie pentru persoane cu cu nevoi 

speciale  Centrul raional  maternal  „PRO-FEMINA din or.Hîncești” 



  Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și 

Drumuri 

 

20. Cu privire la aprobarea acordului pentru efectuarea lucrărilor la 

implementarea proiectului  „Construcția trotuarului –cale pietonală de 

acces către instituțiille de menire socio-culturală din s.Boghiceni, raionul 

Hîncești, situat pe drumul raional L527 R33- acces spre s.Boghiceni” 

  Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și 

Drumuri 

 

21. Cu privire la aprobarea Listei bunurilor imobile proprietate publică a raionului 

în mun. Hîncești 

    Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

 

22. Cu privire la aprobarea inițierii formării bunului imobil în scopul înființării 

unui spațiu verde 

     Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

 

23. Cu privire la aprobarea modificărilor hotarelor unor terenuri ocupate de 

drumul de interes raional din extravilanul satului Șipoteni 

       Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

24. Cu privire la aprobarea proiectului de formare prin combinare a 

sectorului de teren cu numărul cadastral 5301110.001 

Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru 

 

25. Cu privire la desemnarea unui consilier care va semna deciziile Consiliului 

în cazul în care Preşedintele ședinței va fi în imposibilitate de a le semna 

                           Raportor: președintele ședinței  

Diverse. Interpelări. Întrebări. 

 

ORDINEA DE ZI VOTATĂ: 

 

1. Cu privire la atribuirea unui mandat de consilier în Consiliul raional Hîncești 

      Raportor: dna Elena MORARU TOMA, Secretarul Consiliului Raional 

 

2. Cu privire la corelarea bugetului raional aprobat pentru anul 2025 cu Legea 

bugetului de stat pentru anul 2025 

                      Raportor: Galina ERHAN, Șef Direcția Generală Finanțe 

 



3. Cu privire la efectuarea unor modificări şi completări în bugetul raional pentru 

anul 2025  

                      Raportor: dna Galina ERHAN, Șefa Direcția Generală Finanțe 

4. Cu privire la organizarea odihnei de vară a copiilor și adolescenților în 

sezonul estival 2025 

     Raportor: dna Valentina TONU, Șefa Direcției Învățământ  

 

5. Cu privire la aprobarea acordului privind transmiterea în folosința gratuită 

a echipamentului TIC din administrarea Ministerul Educației și Cercetării în 

administrarea Direcției Învățământ Hîncești, gestiunea IP LT 

„M.Sadoveanu” și IP LT „Șt.Holban” pentru a fi utilizată doar în scopuri 

educaționale 

     Raportor: dna Valentina TONU, Șefa Direcției Învățământ  

 

6. Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la mijloace fixe aflate în 

folosinţa I.P. Gimnaziul „Mihai Viteazul din mun.Hînceşti” 

          Raportor: dna Lidia DOROJUC, Directoare I.P. Gimnaziul Mihai Viteazul 

Hînceşti 

 

7. Cu privire la normele specifice ale Î.M. „Centrul Stomatologic  Hîncești” 

                  Raportor: Constantin MOCANU, Director-interimar IM Centrul 

Stomatologic  Hînceșt 

 

8. Cu privire la reprtizarea profitului net al  Î.M. „Centrul Stomatologic  

Hîncești” 

       Raportor: Constantin MOCANU, Director-interimar IM Centrul 

Stomatologic  Hîncești 

 

9. Cu privire la examinarea Raportului de activitate a Direcției Cultură și 

Turism pentru anii 2024-primul semestru 2025 

Raportor: dna Mariana JALBĂ, Șefa Direcției Cultură și Turism 

 

10.  Cu privire la rezultatele obținute in sectorul agrar pentru prima jumătate 

a anului 2025, gradul de pregătire a combinelor și inventarului agricol  

pentru recoltarea culturilor de grupa întâi, precum și asigurarea securităţii 

antiincendiare 

              Raportor: dl Efim MORARU, Șef  Direcţia Agricultură şi Alimentaţie  

11. Cu privire la aprobarea listei beneficiarilor de locuinţe sociale în locaţiune 

  Raportor: dl Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme 

de Secretariat și Protocol 

 



12. Cu privire la activitatea I.P. “Centrul Raional de Tineret Hîncești” 

pentru anul 2024 

              Raportor: dl Ion CROITORU, Director (șef) I.P. “Centrul Raional de 

Tineret Hîncești”  

 
13. Cu privire la încetarea raportului de serviciu al Șefului 

(director) IP Centrul Raional de Tineret Hîncești 
                 Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

 
14. Cu privire la transmiterea unor bunuri și active  proprietatea publică a 

raionului Hîncești din administrarea Aparatului Președintelui în 

administrarea Direcției Cultură și Turism Hîncești  

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 

15. Cu privire la  transmiterea unor bunuri și active  proprietatea publică a 

raionului Hîncești din administrarea Aparatului Președintelui în 

administrarea IMSP „Centrul de Sănătate Hîncești” 

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 

 

16. Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la mijloace fixe aflate în 

folosința Aparatului Președintelui Consiliul raional Hîncești 

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 

 

17. Cu privire la desemnarea candidaturilor membrilor pentru constituirea 

organelor electorale 

          Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

 

18. Cu privire la modificarea Deciziei nr. 07/25 din 17 decembrie 2024 “Cu 

privire la aprobarea Programului de întreținere și reparație a drumurilor 

publice pentru anul 2025” 

            Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie 

Comunală și Drumuri 

 

19. Cu privire la aprobarea acordului pentru efectuarea lucrărilor de reparație 

capitală într-un dormitor și o cameră de baie pentru persoane cu cu nevoi 

speciale  Centrul raional  maternal  „PRO-FEMINA din or.Hîncești” 

  Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și 

Drumuri 

 



20. Cu privire la aprobarea acordului pentru efectuarea lucrărilor la 

implementarea proiectului  „Construcția trotuarului –cale pietonală de 

acces către instituțiille de menire socio-culturală din s.Boghiceni, raionul 

Hîncești, situat pe drumul raional L527 R33- acces spre s.Boghiceni” 

  Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și 

Drumuri 

 

21. Cu privire la aprobarea Listei bunurilor imobile proprietate publică a raionului 

în mun. Hîncești 

    Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

 

22. Cu privire la aprobarea inițierii formării bunului imobil în scopul înființării 

unui spațiu verde 

     Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

 

23. Cu privire la aprobarea modificărilor hotarelor unor terenuri ocupate de 

drumul de interes raional din extravilanul satului Șipoteni 

       Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

24. Cu privire la aprobarea și solicitarea finanţării din partea Consiliului 

Judeţean Iași (România) pentru susţinerea proiectului „Reparația 

Holului Casei raionale de Cultură din municipiul Hîncești” și garantarea 

contribuţiei de către Consiliului raional 

         Raportor: dna Elena NICHIFOR, Șefa Direcției Economie și Ccooperare 

Transfrontalieră 

25. Cu privire la acceptarea finanţării din partea Consiliului Judeţean Iași 

(România) pentru susţinerea proiectului „Reparația Holului Casei 

raionale de Cultură din municipiul Hîncești” și garantarea contribuţiei 

de către Consiliului raional 

    Raportor: dna Elena NICHIFOR, Șefa Direcției Economie și Ccooperare 

Transfrontalieră 

26. Cu privire la desemnarea unui consilier care va semna deciziile 

Consiliului în cazul în care Preşedintele ședinței va fi în imposibilitate de 

a le semna 

                           Raportor: președintele ședinței  

Diverse. Interpelări. Întrebări. 

S-A EXAMINAT: 03/01 Cu privire la atribuirea unui mandat de consilier în Consiliul 

raional Hîncești 

      Raportor: dna Elena MORARU TOMA, Secretarul Consiliului Raional 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Se propune chestiunea cu nr. 03/01 din 

ordinea de zi Cu privire la atribuirea unui mandat de consilier în Consiliul raional Hîncești 



Raportor dna Elena MORARU.  
 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Stimați 

consilieri, bună ziua. Proiectul de decizie 03/01 vine în contextul epunerii 

mandatului de consilier de către dna Gherela Galina. Respectiv documentele 

confirmative au fost transmise la Comisia Electorală Centrală.  Comisia Electorală 

Centrală a ridicat mandatul de consilierului în baza demisiei și a atribuit următorul 

mandat dlui Țurcanu Ion, candidatul suplenat de pe lista Partidului Politic „Partidul 

Acțiune și Solidaritate”. La comisia “Învățământ, cultură, tineret și sport” așa cum 

este și în decizie se propune de ca poziţia “Gherela Galina”  se substituie cu poziția  

“ Țurcanu Ion”. Raport încheiat. Mulțumesc. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă aveți ceva propuneri, 

întrebări asupra proiectului de decizie, vă rog? Atunci supunem votului. Cine este 

pentru, vă rog votați. 

 

   Cine este pentru ? Împotrivă ? S-a abținut? 

          Pro _17_, împotrivă ___0__, s-au  abținut __0_  

 

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _13_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

Notă: consilierii raionali Gajiu Vasile, Moraru Ion, Ioniță Sergiu, Moraru Anatolie, 

Sîrbu Diana, Bogdan Zinaida, Orhian Nicolae, Ududovici Ivan, Cociu Iurie, Moraru 

Ion au părăsit ședința. 

Consilierul raional Lambos Elena a ieșit din sală. 

_______________________________________________________________ 

S-A EXAMINAT: 03/02 Cu privire la aprobarea raportului privind executarea 

bugetului raional pentru anul 2024 



                   Raportor: dna Galina ERHAN, Șefa-intermară, Direcția Generală 

Finanțe 

                                                                                                      

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Se propune spre examinare proiectul cu 

nr.03/02 Cu privire la corelarea bugetului raional aprobat pentru anul 2025 cu Legea 

bugetului de stat pentru anul 2025.  Raportor dna Galina ERHAN. Dacă avem întrebări sau 

propuneri asupra acestui proiect de decizie? 
 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional:  Avizele comisiilor? 

 MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Avizele comisiilor la proiectul de 

decizie 03/02? 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești:  La proiectul 

nr.2 avem trei avize pozitive, deoarece comisia Agricultură, comerț și ecologie din 

lipsă de cvorum nu a activat. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propun să supunem votului 

proiectul 03/02, vă rog votați. 

 

  Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

   

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

Notă: consilierii raionali Moraru Ion, Sîrbu Diana, Bogdan Zinaida s-au reîntors 

în ședința. 

 



S-A EXAMINAT: 03/03 Cu privire la efectuarea unor modificări şi completări în 

bugetul raional pentru anul 2025 

                      Raportor: dna Galina ERHAN, Șefa-intermară, Direcția Generală 

Finanțe 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Se propune spre examinare proiectul cu 

nr.03/03 Cu privire la efectuarea unor modificări şi completări în bugetul raional pentru 

anul 2025.  Raportor dna Galina ERHAN. Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești:  La proiectul 

nr.2 avem trei avize pozitive. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă sunt întrebări sau propuneri? 

Sunt modificări, dna Galina vă rog. 

ERHAN Galina, Șefa-intermară, Direcția Generală Finanțe: Bună ziua la toți. 

Necătând că modificările și completările au fot expuse în comisii, o să le expun ca 

să fie aduse la cunoștință încă odată. 

Astfel, pct 2.1 va fi modificat și anume, modificările le voi da citirii 

- Aparatul Președintelui – suma de 1089,1 mii lei se substituie cu suma de 1389,1 

mii lei, și la poziția din punctul respectiv lucrări de amenajare a teritoriului 

Complexului muzeal – istoric a conacului – parc „Manuc Bey” – suma de 136,9 mii 

lei se substituie cu suma de 106,9 mii lei; și poziția cu textul procurarea unui 

procurarea unui vestiar modular bărbați cu  grup sanitar la Complexul muzeal – 

istoric a conacului –parc „Manuc Bey” –348,0 mii lei se exclude și se substiuie cu 

textul  contribuția Consiliului raional la finanțarea proiectului „Reparația holului 

Casei raionale de Cultură din municipiul Hîncești, inclusiv  servicii de supraveghere 

tehnică și servicii de audit” – 678,0 mii lei;  

lucrări de acoperire a scenei la Complexul muzeal – istoric a conacului – parc 

„Manuc Bey” – suma de 148,2 mii lei se substituie cu suma de 138,2 mii lei; 

Poziția 2.1 se completează cu poziție nouă cu textul: contribuția Consiliului raional, 

pentru acoperirea parțială a cheltuielilor, la organizarea de către Direcția Situații 

Excepționale mun. Hîncești anuală a Școlii securității pentru copii „Împreună 

reducem riscurile” – 10,0 mii lei; 

 
MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești:  Pentru 

precizare, sunt 22 de consilieri prezenți ăn sală.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Supun votului, proiectul cu toate 

modificările și completări. 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  



Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: Către secretariat o întrebare. Dna Elena, spuneți 

cine nu nu a votat ordinea pentru decizia cu Iașul, pentru investițiile  din partea 

Iașului? 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Cel puțin la comisia finanțe toți au 

votat pentru aceste proiecte de decizii, inclusiv și introducerea acestora în ordinea 

de zi. 

S-A EXAMINAT: 03/04 Cu privire la organizarea odihnei de vară a copiilor și 

adolescenților în sezonul estival 2025 

     Raportor: dna Valentina TONU, Șefa Direcției Învățământ  

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Mergem la întrebarea cu nr.4 Cu 

privire la organizarea odihnei de vară a copiilor și adolescenților în sezonul estival 

2025. Raportor, dna Valentina TONU. Avizele comisiilor, vă rog? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări,  se supune 

votului proiectul 03/04, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/05 Cu privire la aprobarea acordului privind transmiterea 

în folosința gratuită a echipamentului TIC din administrarea Ministerul 

Educației și Cercetării în administrarea Direcției Învățământ Hîncești, gestiunea 

IP LT „M.Sadoveanu” și IP LT „Șt.Holban” pentru a fi utilizată doar în scopuri 

educaționale 

     Raportor: dna Valentina TONU, Șefa Direcției Învățământ  

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Mergem la întrebarea cu nr.5 Cu 

privire la aprobarea acordului privind transmiterea în folosința gratuită a 

echipamentului TIC din administrarea Ministerul Educației și Cercetării în 

administrarea Direcției Învățământ Hîncești, gestiunea IP LT „M.Sadoveanu” și IP 

LT „Șt.Holban” pentru a fi utilizată doar în scopuri educaționale 

Avizele comisiilor, vă rog? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: La vot. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări,  se supune 

votului proiectul 03/05, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/06 Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la 

mijloace fixe aflate în folosinţa I.P. Gimnaziul „Mihai Viteazul din 

mun.Hînceşti” 

          Raportor: dna Lidia DOROJUC, Directoare I.P. Gimnaziul Mihai Viteazul 

Hînceşti 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Mergem la întrebarea cu nr.6 Cu 

privire la casarea unor bunuri uzate raportate la mijloace fixe aflate în folosinţa 

I.P. Gimnaziul „Mihai Viteazul din mun.Hînceşti”. Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/06, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/07 Cu privire la normele specifice ale Î.M. „Centrul 

Stomatologic  Hîncești” 

                  Raportor: Constantin MOCANU, Director-interimar IM Centrul 

Stomatologic  Hîncești 

 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.7 Cu privire la 

normele specifice ale Î.M. „Centrul Stomatologic  Hîncești”. Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări?  

 

BOBROV Valeriu, consilier raional: La vot. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări,  se supune 

votului proiectul 03/08, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 



S-A EXAMINAT: 03/08 Cu privire la reprtizarea profitului net al  Î.M. 

„Centrul Stomatologic  Hîncești” 

                  Raportor: Constantin MOCANU, Director-interimar IM Centrul 

Stomatologic  Hîncești 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.8 Cu privire la 

reprtizarea profitului net al  Î.M. „Centrul Stomatologic  Hîncești”. Avizele 

comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

BOBROV Valeriu, consilier raional: La vot. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări,  se supune 

votului proiectul 03/07, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/09 Cu privire la examinarea Raportului de activitate a 

Direcției Cultură și Turism pentru anii 2024-primul semestru 2025 

Raportor: dna Mariana JALBĂ, Șefa Direcției Cultură și Turism 

 



MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.9 Cu privire la 

examinarea Raportului de activitate a Direcției Cultură și Turism pentru anii 2024-

primul semestru 2025. Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Vreau să-i spunem dnei Mariana Jalbă felicitări pentru activitățile extraordinare pe 

care le-ați organizat.  Întradevăr a-ți avut niște activități fructuoase. Dacă nu sunt 

întrebări,  se supune votului proiectul 03/09, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/10 Cu privire la rezultatele obținute in sectorul agrar 

pentru prima jumătate a anului 2025, gradul de pregătire a combinelor și 

inventarului agricol  pentru recoltarea culturilor de grupa întâi, precum și 

asigurarea securităţii antiincendiare 

              Raportor: dl Efim MORARU, Șef-interimar  Direcţia Agricultură şi 

Alimentaţie  

 
MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.10 Cu privire la 

rezultatele obținute in sectorul agrar pentru prima jumătate a anului 2025, gradul 

de pregătire a combinelor și inventarului agricol  pentru recoltarea culturilor de 



grupa întâi, precum și asigurarea securităţii antiincendiare. Raportor, dl Efim 

MORARU. Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

 

MORARU Ion, consilier raional: Eu am o întrebare specifică? Consiliul raional 

știind că astăzi toate combinele, utilajele sunt proprietate privată, dacă ne uităm 

conform legislației, ei nu au nici o tangență legală de a interveni cu careva propuneri. 

Dacă să facă careva propuneri, trebuie să existe un impact asupra pregătirii către 

sezon. Părerea mea este că acestă întrebare este deja depășită ca formulă. Eu spun 

din punctul meu de vedere ca inginer. 

 

BOBROV Valeriu, consilier raional: Aveți ceva propuneri? 

 

MORARU Ion, consilier raional: Este inspectoratul INTEHAGRO, care anume 

prevede petrecerea controlului și reviziei tehnice la toate utilajele, unde în 

regulamentele lor sunt prevăzute toate aceste momente.  

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dl Loghin? 

 

LOGHIN Anatolie, consilier raional: Stimați consilieri, dacă să vorbim ce ține de 

tehnică eu consider că este obligatoriu ca să fie participant și Direcția agricolă. Multă 

tehnică este subvenționată, respectiv termenul este o normă  și este obligatoriu ca 

organele de stat să fie. Dar la moment organele de stat sunt și consiliile raionale și 

interprinderea INTEHAGRO, este necesar ca să participăm ca să vedem acea tehnică 

cum se păstrează, în ce mod? 

 

MORARU Ion, consilier raional: Toate mecanismele și utilajele care sunt supuse 

subvenționării pânî la termenul lor de ieșire din garanție sunt trecute prin sistemul 

de garanții, noi avem două instituții de stat care se ocupă cu cu acest control. Acest 

control specializat cu drept de act de constatatre îl are serviciul INTEHAGRO. Ca 

întrebare ea este depășită. Să fie pusă în cadrul consiliului, ea nu este relevantă.  

 

BOBROV Valeriu, consilier raional: Această este o schimbare în toată țara, sau 

doar în raionul Hîncești? 

 

MORARU Ion, consilier raional: Eu nu am făcut o analiză. 

 

VARTIC Dmitri, vicepreședinte al araionului Hîncești (domeniul agricultură): 

Dacă îmi permiteți să dau și eu un răspuns. Pentru țara este foarte important sectorul 

agrar. Este foarte important ca să se cunoască numărul de combine, gradul lor de 

pregătirepentru că pe lângă faptul că toată această tehnică este subvenționată din 

bugetul de stat, este important ca să știm unde sunt concentrat și nr de combine, 



atunci când apare o situație excepțională, într-o anumită zonă a raionului nu se 

reușește, sau din varii motive nu se recoltează la timp , apare o situație excepțională, 

noi ne întrunim și și luăm o decizie cum reglementăm tehnica repsectivă, pentru a 

da o mînă de ajutor într-o parte a raonului sau în raionul învecinat. 

 

MORARU Ion, consilier raional: Dl Vartic, mie îmi pare foarte rău... 

 

VARTIC Dmitri, vicepreședinte al araionului Hîncești (domeniul agricultură): 

Mie îmi pare foarte rău că această întrebare cu un an doi în urmă era foarte relevantă 

la consiliul raional, astăzi nu mai este. 

 

MORARU Ion, consilier raional: Consiliul raional nu are tangență cu întrebarea 

aceasta. 

 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: Eu consider că consiliul raional și administrația 

publică locală trebuie să cunoască parcul auto.Ca colegii din direcție să cunoască 

unde este necesar de implicat mai mult. Reieșind din faptul că președintele raionului 

este și președintele Comisiei Situații Excepționale raionale, trebuie să cunoască 

parcul auto din întreg raion pentru a se putea de reacționat prompt indiferent de 

oricare situație. 

 

MORARU Efim, Șef-interimar  Direcţia Agricultură şi Alimentaţie: Stimați 

consilieri, Direcția Agricultură colaborează cu toate ONG-le, toate structurile de stat 

și ține la curent toată informația. Eu vă garantez din partea Direcției Agricole, că 

toată roada 2025 o să fie strânsă.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Noi vă respectăm părerea Dvs. 

Propun să supunem votului proiectul 03/10, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __21___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____1_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 



Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi. 

 

S-A EXAMINAT: 03/11 Cu privire la aprobarea listei beneficiarilor de locuinţe 

sociale în locaţiune 

  Raportor: dl Dionis URSU, Șef Secția Administrație Publică, Probleme 

de Secretariat și Protocol 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.11 Cu privire la 

aprobarea listei beneficiarilor de locuinţe sociale în locaţiune.  Avizele comisiilor? 

 

BOBROV Valeriu, consilier raional: La vot. 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări,  se supune 

votului proiectul 03/11, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __21___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

Notă: Consilierul raional Moraru ion a ieșit din sală. 

S-A EXAMINAT: 03/12 Cu privire la activitatea I.P. “Centrul Raional de 

Tineret Hîncești” pentru anul 2024 



         Raportor: dl Ion CROITORU, Director (șef) I.P. “Centrul Raional de 

Tineret Hîncești”  

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.12 Cu privire 

la activitatea I.P. “Centrul Raional de Tineret Hîncești” pentru anul 2024.   

 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Avizele? 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/12, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __21___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

Notă: Consilierul raional Moraru ion a ieșit din sală. 

S-A EXAMINAT: 03/13 Cu privire la încetarea raportului de serviciu al Șefului 

(director) IP Centrul Raional de Tineret Hîncești 

                 Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

 



MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.13 Cu privire 

la încetarea raportului de serviciu al Șefului (director) IP Centrul Raional de 

Tineret Hîncești 

 

OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Avizele? 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/13, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __21___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

Notă: Consilierul raional Moraru ion a ieșit din sală. 

S-A EXAMINAT: 03/14 Cu privire la transmiterea unor bunuri și active  

proprietatea publică a raionului Hîncești din administrarea Aparatului 

Președintelui în administrarea Direcției Cultură și Turism Hîncești  

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 

 



MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie  cu nr.14 

Cu privire la transmiterea unor bunuri și active  proprietatea publică a raionului 

Hîncești din administrarea Aparatului Președintelui în administrarea Direcției 

Cultură și Turism Hîncești 

 

 OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Avizele? 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive. O precizare, Dvs ați primit Anexa modificat la acest proiect de 

decizie. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Cu toții am primit această Anexă 

în cadrul comsiilor.. Propuneri, sugestii, întrebări? Dacă nu sunt întrebări,  se supune 

votului proiectul 03/14, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __21___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

Notă: Consilierul raional Moraru ion a ieșit din sală. 

S-A EXAMINAT: 03/15 Cu privire la  transmiterea unor bunuri și active  

proprietatea publică a raionului Hîncești din administrarea Aparatului 

Președintelui în administrarea IMSP „Centrul de Sănătate Hîncești” 

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 



 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.15 Cu privire la  

transmiterea unor bunuri și active  proprietatea publică a raionului Hîncești din 

administrarea Aparatului Președintelui în administrarea IMSP „Centrul de 

Sănătate Hîncești”. Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/15 vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/16 Cu privire la casarea unor bunuri uzate raportate la 

mijloace fixe aflate în folosința Aparatului Președintelui Consiliul raional 

Hîncești 

            Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

                 Dna Svetlana VRABIE, contabil-șef Aparatul Președintelui 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.15 Cu privire la  

transmiterea unor bunuri și active  proprietatea publică a raionului Hîncești din 

administrarea Aparatului Președintelui în administrarea IMSP „Centrul de 

Sănătate Hîncești”. Avizele comisiilor? 

 



MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie  cu nr.14 

Cu privire la transmiterea unor bunuri și active  proprietatea publică a raionului 

Hîncești din administrarea Aparatului Președintelui în administrarea Direcției 

Cultură și Turism Hîncești 

 

 OLIȘEVSCHI Sergiu, consilier raional: Avizele? 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive. O precizare, Dvs ați primit Anexa modificat la acest proiect de 

decizie. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Cu toții am primit această Anexă 

în cadrul comsiilor.. Propuneri, sugestii, întrebări? Dacă nu sunt întrebări,  se supune 

votului proiectul 03/14, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

Pro __21___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____1_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: S-a obținut o persoană. 

S-A EXAMINAT: 03/17 Cu privire la desemnarea candidaturilor membrilor 

pentru constituirea organelor electorale 

          Raportor:  dl Sergiu PASCAL, Specialist principal (jurist)  

 

 



MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.17 Cu privire la 

desemnarea candidaturilor membrilor pentru constituirea organelor electorale. 

Avizele comisiilor? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/17 vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/18 Cu privire la modificarea Deciziei nr. 07/25 din 17 

decembrie 2024 “Cu privire la aprobarea Programului de întreținere și 

reparație a drumurilor publice pentru anul 2025” 

            Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie 

Comunală și Drumuri 

 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Întrebarea cu nr.18 Cu privire la 

modificarea Deciziei nr. 07/25 din 17 decembrie 2024 “Cu privire la aprobarea 

Programului de întreținere și reparație a drumurilor publice pentru anul 2025”. 

Dna Elena? 

 



LAMBOS Elena, consilier raional: Noi în comisie am avut o întrebare către dl 

Andrei.Nu s-a prezentat nici un act care ar confirma modificarea la contractul 

respectiv. E vorba de drum treceți la pavaj, sunt alte materiale , sunt alt deviz de 

cheltuieli și noi am cerut cel puțin începând cu demersul primarului, grupului de 

lucru consiliului local. Și am primit un răspuns în baza înțelegerilor. Nu există 

înțelegere între președinte și primar, dar există acte confirmative. Dacă până la ziua 

de astăzi sunt, dacă nu sunt îmi pare foarte rău. Noi nu suntem împotrivă, deși nu se 

modifică sumele, se modifică lucrările. Da mulțumesc. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Această modificare a intervenit la 

solicitarea primarului,  din ce cauză, pentru că ordinea lucrărilor în domeniul 

construcțiilor este de a construi inițial acest trouar și apoi însăși drumul. Respectiv 

de ce nu este demers sau solicitare, pentru că acest drum este la evidența consiliului 

raional și respectiv în baza la ce poate să facă demers primăria locală? Acest drum 

este raional, deci raionul poate să decidă modificare acestor lucrări.  

 

LAMBOS Elena, consilier raional: Orice modificare care nu s-ar face trebuie să 

aibă un act. Nu există cuvântul înțelegere. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Poate exprimarea nu a fost corectă.  

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Acest drum este al 

Consiliului raional. Noi dacă investim, nu trebuie să avem părerea primarului. Dar 

aceasta este conclucrarea între noi și primărie. De exemplu la Bujor, când noi am 

alocat, când ei din sursele lor financiare au vrut să facă pavaj pe drumul Consiliului, 

noi am dat acordul. În acest caz, este invers. Domnul primar discutând cu dumnealui, 

a zis că nu poate face demers că drumul nu aparține primăriei, mai bine puneți pavaj 

pentru că este școala, grădinița și peste un an, doi dacă o să fie resurse fiannciare o 

să ne dați pentru asfaltare. Nu asfaltați acuma și la anul viitor să fărmăm bordura 

aceea  și să începem a pava. Acesta a fost motivul, banii au rămas aceeași și în locul 

același. 

 

BOBROV, Valeriu, consilier raional: Noi schimbăm denumirea lucrării? 

 

LEVINSCHI Iurie, Președintele raionului Hîncești: Denumirea lucrării, nu se 

schimbă nimic, suma nu se schimbă, locația nu se schimbă. Dacă facem pe tronsonul 

nostru nu avem nevoie de demers în scris din partea lui. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă nu mai avem întrebări asupra 

acestui proiect de decizie, dați să supunem votului 

 

LAMBOS Elena, consilier raional: Dle Președinte, și atunci Dvs porțiunea de 

drum pe care nu o executați conform devizului de cheltuieli, cum s-a estimat că 

tocmai banii respectivi vor ajumge pentru pavaj la grădiniță. Fără nici un deviz de 

cheltuieli se înlocuiește cu , ce materiale, asfalt, piatră spartă, cu pavaj, cel puțin 

trebuia să fie estimativ un document, un act normativ care să determine suma 



repectivă în care se va încadra. Noi nu suntem împotrivă, pur și simplu nu putem 

să... 

 

MORARU Vasile, consilier raional: Dna Elena, se face un deviz estimativ, pe 

urmă se face licitație , pe baza banilor se face păroiect, noi luăm banii pentru sursa 

de pavaj, după care se publică licitația, se face devizul estimativ. Poate o să rămâie 

bani, nu trebuie suma concretă. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Eu propun să supunem votului 

această întrebare. Proiectul cu nr.18, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __19___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____3_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __02_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

S-A EXAMINAT: 03/19 Cu privire la aprobarea acordului pentru efectuarea 

lucrărilor de reparație capitală într-un dormitor și o cameră de baie pentru 

persoane cu cu nevoi speciale  Centrul raional  maternal  „PRO-FEMINA din 

or.Hîncești” 

  Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și 

Drumuri 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie cu nr.19 Cu 

privire la aprobarea acordului pentru efectuarea lucrărilor de reparație capitală 

într-un dormitor și o cameră de baie pentru persoane cu cu nevoi speciale  Centrul 

raional  maternal  „PRO-FEMINA din or.Hîncești” Avizele comisiilor, vă rog? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  



MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/19, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/20 Cu privire la aprobarea acordului pentru efectuarea 

lucrărilor la implementarea proiectului  „Construcția trotuarului –cale 

pietonală de acces către instituțiille de menire socio-culturală din s.Boghiceni, 

raionul Hîncești, situat pe drumul raional L527 R33- acces spre s.Boghiceni” 

  Raportor: Adrian TAȘCĂ, Șef Secția Construcții, Gospodărie Comunală și 

Drumuri 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie cu nr.20 Cu 

privire la aprobarea acordului pentru efectuarea lucrărilor la implementarea 

proiectului  „Construcția trotuarului –cale pietonală de acces către instituțiille de 

menire socio-culturală din s.Boghiceni, raionul Hîncești, situat pe drumul raional 

L527 R33- acces spre s.Boghiceni”. Raportor Adrian TAȘCĂ. Avizele comisiilor, 

vă rog? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/20, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 



   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/21 Cu privire la aprobarea Listei bunurilor imobile 

proprietate publică a raionului în mun. Hîncești 

    Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie cu nr.21 Cu privire 

la aprobarea Listei bunurilor imobile proprietate publică a raionului în mun. Hîncești. 

Raportor dl Victor RACHIU. Avizele comisiilor, vă rog? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări?  

 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: Am o întrebare. Dl Rachiu de ce la nivel de 

blocul nr.2 avem încăperi izolate și nu construcții în întregime? 

 

RACHIUVictor, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru: După cum știți acolo 

era o problemă mai veche.Terenul e delimitat proprietatea raionului , construcția era 

fixată ca properietatea Republicii Moldova, adică proprietate de stat. Ulterior 

Serviciul Fiscal și Agenția teritorială pentru privatizare, adică fosta agenție s-au  

înregistrat pe încăperi izolate, spațiile care le ocupă. Noi acum S-au creat spații 

izolate care sunt create de structurile noastre , etajul 2, etajul 4, și subsolul. Și etajul 

1 mai avem niște spații. Se formează aceste încăperi izolate, ca noi să le înregistrăm.  

 

 



MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței:  Dacă nu mai sunt întrebări,  se 

supune votului proiectul 03/21, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/22 Cu privire la aprobarea inițierii formării bunului 

imobil în scopul înființării unui spațiu verde 

     Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie cu nr.22 Cu privire 

la aprobarea Listei bunurilor imobile proprietate publică a raionului în mun. Hîncești. 

Raportor dl Victor RACHIU. Avizele comisiilor, vă rog? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/22, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 



PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/23 Cu privire la aprobarea modificărilor hotarelor unor 

terenuri ocupate de drumul de interes raional din extravilanul satului Șipoteni 

       Raportor: dl Victor RACHIU, Șef Serviciul Relații Funciare și Cadastru  

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie cu nr.23 Cu 

privire la aprobarea modificărilor hotarelor unor terenuri ocupate de drumul de 

interes raional din extravilanul satului Șipoteni. Avizele comisiilor, vă rog? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: 3 comisii,  

avize pozitive.  

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/23, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  



PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

S-A EXAMINAT: 03/24 Cu privire la aprobarea și solicitarea finanţării din 

partea Consiliului Judeţean Iași (România) pentru susţinerea proiectului 

„Reparația Holului Casei raionale de Cultură din municipiul Hîncești” și 

garantarea contribuţiei de către Consiliului raional 

         Raportor: dna Elena NICHIFOR, Șefa Direcției Economie și Ccooperare 

Transfrontalieră 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie cu nr.24 Cu 

privire la aprobarea și solicitarea finanţării din partea Consiliului Judeţean Iași 

(România) pentru susţinerea proiectului „Reparația Holului Casei raionale de 

Cultură din municipiul Hîncești” și garantarea contribuţiei de către Consiliului 

raional.  

 

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: La vot. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă nu sunt întrebări,  se supune 

votului proiectul 03/24, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 



S-A EXAMINAT: 03/25 Cu privire la acceptarea finanţării din partea 

Consiliului Judeţean Iași (România) pentru susţinerea proiectului „Reparația 

Holului Casei raionale de Cultură din municipiul Hîncești” și garantarea 

contribuţiei de către Consiliului raional 

    Raportor: dna Elena NICHIFOR, Șefa Direcției Economie și Ccooperare 

Transfrontalieră 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie cu nr.25 Cu 

privire la acceptarea finanţării din partea Consiliului Judeţean Iași (România) 

pentru susţinerea proiectului „Reparația Holului Casei raionale de Cultură din 

municipiul Hîncești” și garantarea contribuţiei de către Consiliului raional. 

Avizele comisiilor, vă rog? 

 

MORARU TOMA Elena, Secretarul consiliului raional Hîncești: Acest proiect 

de decizie a fost examinat în trei comsii, 3  avize pozitive.  

TAȘCĂ Nicolae, consilier raional: La vot. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Propuneri, sugestii, întrebări? 

Dacă nu sunt întrebări,  se supune votului proiectul 03/25, vă rog să votați. 

 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 



S-A EXAMINAT: 03/26 Cu privire la desemnarea unui consilier care va semna 

deciziile Consiliului în cazul în care Preşedintele ședinței va fi în imposibilitate 

de a le semna 

                               Raportor: președintele ședinței 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Proiectul de decizie cu nr.25   Cu 

privire la desemnarea unui consilier care va semna deciziile Consiliului în cazul în 

care Preşedintele ședinței va fi în imposibilitate de a le semna. Propuneri? 

 

BOBROV Valeriu, consilier raional: Conovalciuc Artur. 

 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Dacă nu mai sunt alte propuneri, 

propun să supunem votului această propunere. 

   Cine este pentru? Împotrivă ? S-a abținut? 

   Pro __22___, împotrivă ____0_____, s-au  abţinut ____0_____. 

  

Rezultatele votării per fracțiune: 

PP PAS- Pro _14_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PSDE- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PDCM- Pro _02_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __01_ voturi 

PSRM- Pro _0_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PPDA- Pro _03_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

PLDM- Pro _01_ voturi , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi  

PNL- Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  abținut __0_ voturi 

Consilier independent Ioniță Sergiu Pro _0_ vot , împotrivă ___0__voturi , s-au  

abținut __0_ voturi 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Unanim. 

DIVERSE.  INTERPELĂRI. PROPUNERI. 

MOROȘANU Nicoletta, Președintele ședinței: Mulțumesc mult, pentru această 

ședință productivă. Dacă v-om lucra așa și în continuare v-om construi ceva pentru 

raionul Hîncești, să fie un model pentru întreaga țară. De fapt, el este deja cumva. 

Dar să continuăm lucrurile bune cu o înțelegere, omenie și respect reciproc. Dacă 

mai aveți ceva ceva de adăugat, poftim dl Moraru.  




